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Kommunfullmäktige 
 
Datum: 2024-06-10 – 2024-06-11 
Tid: 09:00– ca 17:00  
Plats: Sessionssalen, Rådhuset 
 

 1 Val av protokollsjusterare och bestämmande av tid för 
justering av protokollet 

 2 Enkla frågor som inkommit inom beslutade tidsfrister 

 3 Reviderat investeringsprogram för 2024 
Ärendenummer: Ks 1503/2022 

Ärendebeskrivning 
2024 års investeringsprogram beslutades i samband med beslut om ÖSB 2024. 
Kommunen beslutar sedan varje år om ett reviderat investeringsprogram 
innehållande kommunens investeringsutgifter och driftkostnadskonsekvenser 
av samtliga investeringar i den kommunala verksamheten. Årets revideringar 
avser både utökning och minskning av investeringsbudget samt ombudgetering 
av redan beslutade medel 
mellan investeringsområden. Efter revidering uppgår kommunens 
investeringsbudget till 1 476 mnkr för år 2024, varav 818 mnkr avser 
skattefinansierade investeringar och 658 mnkr taxefinansierade investeringar. 

Den kommunövergripande lokalförsörjningsplanen för 2024 har reviderats och 
beräknade driftkostnadskonsekvenser uppgår 2024 till 83 mnkr, vilket innebär 
att driftkostnaderna har minskat med 9,2 mnkr varav KS-finansiering utgör 2,9 
mnkr mnkr jämfört med beslut om ÖSB 2024 i oktober. Minskningen beror på 
att projekt försenats och korrigering har skett för halvårseffekt eller att 
projektet skjutits fram till start 2025 eller senare i planperioden. 

Kommunstyrelsen behandlade ärendet den 3 juni 2024. 

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse, 2024-05-15 
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Förslag till beslut 
Kommunstyrelsens förslag till Kommunfullmäktige: 

1. Det reviderade investeringsprogrammet beslutas i enlighet med förslaget 
vilket innebär att kommunens totala investeringsutgifter 2024 uppgår till 1 476 
mnkr. 

2. Revidering av 2024 års beräknade driftkostnadskonsekvenser till följd av 
kommunövergripande lokalförsörjningsplan beslutas i enlighet med förslaget 
och innebär att totala driftkostnadskonsekvenserna uppgår till 83 mnkr för 
2024. 

På Kommunstyrelsens sammanträde reserverade sig Helena Ståhl (SD) och Bo 
Ammer (SD) mot beslutet till förmån för Helena Ståhls (SD) avslagsyrkande. 

Markus Allard (ÖrP) reserverade sig mot beslutet till förmån för eget 
avslagsyrkande.  

Karolina Wallström (L) deltog inte i beslutet.  

 4 Tilläggsanslag juni 2024 
Ärendenummer: Ks 1570/2023 

Ärendebeskrivning 
Ärendet innefattar tilläggsanslag och ombudgetering för kostnadsökningar och 
oförutsedda kostnader för budgetåret 2024. 

Ärendet hanterar revidering av budget 2024 för skatteintäkter och generella 
bidrag där budget utökas med 53 mnkr.  

Tilläggsanslag avser bland annat kompensation för förstärkning till nämnderna 
för 2024 samt effekter av reviderat investeringsprogram för 2024. 
Ombudgetering berör bland annat flytt av medel mellan nämnder med grund i 
den ramfördelning som gjordes till ny nämndstruktur för 2023. 

Kommunstyrelsen behandlade ärendet den 3 juni 2024 och beslutade för egen 
del: 

- Tilläggsanslag beviljas med totalt 58 755 tkr enligt 
Kommunledningsförvaltningens förslag. Finansiering sker ur 
Kommunstyrelsens utrymme för generella kostnadsökningar, 
Kommunstyrelsens utrymme för oförutsedda behov samt Kommunstyrelsens 
utrymme för beslutade konsekvenser av investeringsprogram. 

- Ombudgetering mellan nämnder sker enligt Kommunledningsförvaltningens 
förslag. 

Beslutet gäller under förutsättning att Kommunfullmäktige fattar erforderliga 
beslut. 

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse, 2024-05-15 
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Förslag till beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige: 

1. Kommunens budget för skatteintäkter och generella statsbidrag höjs med 53 
mnkr. 

2. Tilläggsanslaget på 53 mnkr finansierade genom ökad budget för 
skatteintäkter och generella statsbidrag beviljas enligt 
Kommunledningsförvaltningens förslag till Kommunstyrelsens utrymme för 
oförutsedda behov. 

På Kommunstyrelsens sammanträde reserverade sig Markus Allard (ÖrP) mot 
beslutet till förmån för eget avslagsyrkande. 

Martha Wicklund (V) deltog inte i beslutet. 

 5 Delårsrapport med prognos 1 2024 - Örebro kommun 
Ärendenummer: Ks 64/2024 

Ärendebeskrivning 
Kommunledningsförvaltningen har sammanställt en delårsrapport till och med 
den 31 mars och helårsprognos 1 för 2024 för Örebro kommun. I rapporten 
görs en uppföljning av kommunens finansiella mål och finansiella ställning. 

Resultat efter årets första tre månader visar ett utfall på 228 mnkr. Årets 
prognos på helår visar ett resultat på 127 mnkr. Det budgeterade resultatet är 
327 mnkr, vilket innebär en budgetavvikelse på -199 mnkr. Av avvikelsen 
återfinns -272 mnkr inom verksamhetens resultat och 73 mnkr inom 
finansverksamheten. 

Prognosen inom den löpande verksamheten i kommunens nämnder i ingår i 
verksamhetens resultat och prognostiserar en samlad negativ budgetavvikelse 
på -385 mnkr. 

Prognosen för kommunens investeringar uppgår till 1 342 mnkr vilket är 138 
mnkr lägre än budget. Prognosen för de skattefinansierade investeringarna 
uppgår till 761 mnkr, vilket är 59 mnkr lägre än budget. De taxefinansierade 
investeringarna prognostiseras uppgå till 581 mnkr, vilket är 79 mnkr lägre än 
budget. 

Två av fyra finansiella mål beräknas uppnås under året. 

Kommunstyrelsen behandlade ärendet den 3 juni 2024. 

Beslutsunderlag 
Delårsrapport med prognos 1 2024 Örebro kommun 
Bilaga 3 – Nämnders planerade och vidtagna åtgärder för att nå en ekonomi i 
balans 
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Förslag till beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige: 

1. Delårsrapport med prognos 1 för 2024 godkänns. 

2. Samtliga nämnder som prognostiserar negativ budgetavvikelse för år 2024 
ska vidta åtgärder för att säkra en långsiktigt hållbar ekonomi. Vidtagna 
åtgärder ska redovisas till Kommunstyrelsen i samband med delårsrapport med 
prognos 2. 

På Kommunstyrelsens sammanträde reserverade sig Markus Allard (ÖrP) mot 
beslutet till förmån för eget avslagsyrkande. 

Karolina Wallström (L) och Martha Wicklund (V) deltog inte i beslutet. 

 6 Övergripande strategier och budget 2025 med plan för 
2026-2028 
Ärendenummer: Ks 607/2023 

Ärendebeskrivning 
Förslag till Övergripande strategier och budget 2025 med plan för 2026–2028 
för Örebro kommun, ”Gemensamt ansvar för framtidens Örebro” har tagits 
fram av Socialdemokraterna, Moderaterna och Centerpartiet.   

I Övergripande strategier och budget 2025 med plan för 2026–2028 fastställs 
låneramar för kommunkoncernens samlade externa låneskuld, Örebro 
kommuns låneskuld samt koncerninterna låneramar för de kommunala bolagen 
för perioden 2025–2028. Låneramarna har tidigare beslutats av 
Kommunfullmäktige i december. Låneramarna som beslutades i december 
2023 gäller under år 2024. 

Skattesatsen för allmän kommunalskatt år 2025 fastställs till 21,35 per 
skattekrona. Skattesatsen är densamma som år 2024. 

Tilläggsbudget till Övergripande strategier och budget 2025 med plan för 
2026–2028 beslutas av Kommunfullmäktige i oktober 2024. Då beslutas bland 
annat taxor och avgifter för 2025. 

Kommunstyrelsen behandlade ärendet den 3 juni 2024 och som för egen del 
beslutade: 

Kommunledningens förslag till Kommunstyrelsen: 

- Koncerninterna låneramar för bolagen, taxefinansierad verksamhet och 
checkkrediter inom koncernkontot för år 2025–2028 fastställs enligt bilaga 2. 

Beslutet gäller under förutsättning att Kommunfullmäktige fattar erforderliga 
beslut. 

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse, 2024-05-22 
”Gemensamt ansvar för framtidens Örebro” - Kommunledningen i Örebros 
övergripande strategier och budget för 2025 med plan för 2026–2028 
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Kommunövergripande lokalförsörjningsplan 2025–2035 med bilaga, Ks 
1071/2023 
Bilaga 1 Driftbudget per nämnd förändringar mellan 2024–2025 
Bilaga 2 Låne- och borgensramar samt beviljade checkkrediter inom 
kommunens koncernkonto år 2025–2028 
Liberalernas budgetförslag för Örebro kommun 2025 
Sverigedemokraternas för Örebro kommun 2025 
Vänsterpartiets budgetförslag för Örebro kommun 2025 
Kristdemokraternas budgetförslag för Örebro kommun 2025 
Örebropartiets budgetförslag för Örebro kommun 2025 
Miljöpartiets budgetförslag för Örebro kommun 2025 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen förslag till kommunfullmäktige: 

1. Övergripande strategier och budget 2025 med plan för 2026–2028 fastställs 
enligt förslaget ”Gemensamt ansvar för framtidens Örebro”. 

2. Skattesatsen för allmän kommunalskatt år 2025 fastställs till 21,35 per 
skattekrona. 

3. Finansiella mål och verksamhetsmål för god ekonomisk hushållning för 2025 
fastställs enligt förslaget i budgethandlingen. 

4. Driftbudgetramar för 2025 med plan för 2026–2028 fastställs enligt förslaget 
i budgethandlingen. 

5. Investeringsprogrammet för 2025 med plan för 2026–2028 fastställs. 

6. Igångsättningsbeslut beviljas för de investerings- och lokalprojekt med start 
2025 som redovisas med finansiering i 
investeringsprogrammet.                                                                           

7. Kommunstyrelsen får i uppdrag att ta fram ett riktat effektiviseringsuppdrag 
om 82 mnkr för 2025 samt arbeta vidare med förslag till effektiviseringar för 
resterande planperiod. Uppdraget ska vara klart inför att Kommunfullmäktige 
ska besluta om Tilläggsbudget för Övergripande strategier och budget 2025 
med plan för 2026–2028 i oktober 2024. 

8. Utvecklingsmedel för digitalisering finansieras genom att fördela ramar från 
nämnderna till Kommunstyrelsen, Kommungemensamt enligt förslag i 
budgethandlingen. 

9. I Kommunstyrelsens uppdrag ingår att under året, i konsekvens med fattade 
beslut, ombudgetera inom ramen för beslutad budget för verksamhetens 
nettokostnad. 

10. I Kommunstyrelsens uppdrag ingår att fatta beslut om ombudgetering av 
investeringsmedel mellan Teknik- och servicenämnden och Markplanerings- 
och exploateringsnämnden för de investeringar där driftkostnadskonsekvensen 
finansieras av volymutrymmen. 



ÖREBRO Ärendelista  
 

  6 (27) 
 

11. Ramen för kommunkoncernens samlade externa låneskuld fastställs till 23,5 
miljarder kronor för perioden 2025–2028. 

12. Ramen för Örebro kommuns låneskuld fastställs till 21,5 miljarder kronor 
för perioden 2025–2028. 

På Kommunstyrelsens sammanträde reserverade sig Karolina Wallström (L) 
mot beslutet till förmån för eget bifallsyrkande till Liberalernas budgetförslag 
för Örebro kommun 2025.  

Helena Ståhl (SD) och Bo Ammer (SD) reserverade sig mot beslutet till 
förmån för Helena Ståhls (SD) bifallsyrkande till Sverigedemokraternas 
budgetförslag för Örebro kommun 2025. 

Susanne Lindholm Henningsson (KD) reserverade sig mot beslutet till förmån 
för eget bifallsyrkande till Kristdemokraternas budgetförslag för Örebro 
kommun 2025. 

Martha Wicklund (V) reserverade sig mot beslutet till förmån för eget 
bifallsyrkande till Vänsterpartiets budgetförslag för Örebro kommun 2025. 

Markus Allard (ÖrP) reserverade sig mot beslutet till förmån för eget 
avslagsyrkande. 

 7 Klimatstrategi för Örebro kommun 
Ärendenummer: Ks 317/2023 

Ärendebeskrivning 
Kommunstyrelsens utskott för hållbar utveckling (numera Hållbarhetsutskott) 
gav år 2018 Kommunstyrelseförvaltningen (numera 
Kommunledningsförvaltningen) i uppdrag att påbörja en revidering av 
kommunens klimatstrategi (Ks 187/2018). Kommunledningsförvaltningen har 
i bred samverkan med resurser från hela kommunkoncernen tagit fram ett 
förslag till reviderad Klimatstrategi för Örebro kommun. 

Syftet med klimatstrategin är att ge en övergripande styrning, enhetlig syn och 
konkretisering av kommunens övergripande klimatmål, som finns i program 
för hållbar utveckling (Vårt hållbara Örebro). Strategin innehåller prioriterade 
fokusområden och beskriver arbetssätt för att göra den omställning som 
behövs för att nå klimatmålen. 

Klimatstrategin har varit ute på remiss mellan den 1 november 2023 och den 
22 januari 2024. Under februari och mars har remissvar hanterats och 
synpunkterna har arbetats in i strategin. Arbetet har regelbundet stämts av med 
ordförande i Kommunstyrelsens hållbarhetsutskott. Klimatstrategin ersätter 
nuvarande klimatstrategi som antogs 2016. 

I samband med antagande av klimatstrategin föreslås också att Strategi för 
miljöanpassat byggande avslutas. En uppföljning av Strategi för miljöanpassat byggande 
för Örebro kommunkoncern genomfördes under 2018 i samband med ett uppdrag 
om att bredda strategin till att omfatta hållbart byggande. Uppföljningen visar 
att målet gällande certifiering enligt Miljöbyggnad silver är det som anses bidra 
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till styrningseffekt. Eftersom det mål som bedömts ha styrningseffekt i strategi 
för miljöanpassat byggande blivit omhändertaget i Klimatstrategi för Örebro 
kommun, blir konsekvensen att Strategi för miljöanpassat byggande för Örebro 
kommunkoncern (Ks 1331/2016) kan avslutas. 

Kommunstyrelsens hållbarhetsutskott behandlade ärendet på sitt sammanträde 
den 18 april 2024. 

Kommunstyrelsen återemitterade ärendet den 7 maj 2024 och därmed utgick 
ärendet från Kommunfullmäktiges dagordning den 14 maj 2024. 

Kommunstyrelsen behandlade ärendet den 3 juni 2024 och beslutade för egen 
del: 

- Martha Wicklund (V) får lämna ett särskilt yttrande till protokollet. 

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse för Klimatstrategi för Örebro kommun, 2024-04-04 
Klimatstrategi för Örebro kommun - antagandeversion (Ks 317/2023), 2024-
04-11 
Remissversion Klimatstrategi för Örebro kommun 
Sammanställning av remissyttranden, 2024-04-12 
Klimatstrategi för Örebro kommun (Ks 433/2014), 2016-06-10 
Strategi för miljöanpassat byggande för Örebro kommunkoncern (Ks 
1331/2016), 2016-12-06 
Presentation - Klimatstrategi för Örebro kommun, sammanfattning av 
revidering, 2024-04-11 
Särskilt yttrande (V) - Kommunstyrelsen 2024-06-03 
Reservation (KD) - Kommunstyrelsen 2024-06-03 
Reservation (L) - Kommunstyrelsen 2024-06-03 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige: 

1. Klimatstrategi för Örebro kommun antas och tidigare gällande 
Klimatstrategi för Örebro kommun (Ks 433/2014) avslutas. 

2. Strategi för miljöanpassat byggande för Örebro kommunkoncern (Ks 
1331/2016) avslutas. 

På Kommunstyrelsens sammanträde reserverade sig Helena Ståhl (SD) och Bo 
Ammer (SD) mot beslutet till förmån för Helena Ståhls (SD) avslagsyrkande på 
beslutspunkt 1. 

Markus Allard (ÖrP) reserverade sig mot beslutet till förmån för eget 
avslagsyrkande på beslutspunkt 1. 

Susanne Lindholm Henningsson (KD) reserverade sig mot beslutet till förmån 
för eget tilläggsyrkande. 

Karolina Wallström (L) reserverade sig mot beslutet till förmån för eget 
tilläggsyrkande. 
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 8 Bildande av naturreservatet Löreskogen i Örebro 
kommun 
Ärendenummer: Ks 868/2024 

Ärendebeskrivning 
Förslaget innebär att Örebro kommun bildar naturreservat på ett skogsområde 
som förvärvades för detta ändamål 2012. Skogsområdet är en del av ett större 
rekreationsområde för tätorten Glanshammar och har mycket höga 
naturvärden kopplat till kalkbarrskog. Artrikedomen i skogen kommer sig av 
att marken har väldigt lång kontinuitet av att vara skogbeväxt utan att ha 
kalavverkats, samt förekomsten av gamla träd och död ved. För att arterna ska 
kunna bevaras krävs att skogen undantas från konventionellt skogsbruk. 

Hela det skogsområde som ligger öster om Glanshammar är utpekat av 
Skogsstyrelsen som nyckelbiotop. Då tidigare markägare för den berörda 
fastigheten inkom med en avverkningsanmälan till Skogsstyrelsen under 2011 
inleddes en diskussion om att i stället upprätta någon typ av skyddsform för 
området. Då det handlar om ett skogsområde nära en av kommunens mindre 
tätorter som används flitigt för rekreation gjordes bedömningen att ett 
kommunalt naturreservat var en lämplig skyddsform. En ersättningsutredning 
för värdering och som grund för förhandling gjordes 2012. Samma år 
förvärvade Örebro kommun fastigheten, i syfte att bilda naturreservat. 
Markåtkomstbidrag söktes och beviljades från Naturvårdsverket. Bidraget har 
också betalats ut. Påföljande år har undersökningar gjorts om möjligheten att 
förvärva fler fastigheter i området för att skydda större delen av skogsområdet 
som utpekats som nyckelbiotop. Eftersom detta inte i nuläget anses möjligt, tar 
Örebro kommun nu fram förslag till beslut om naturreservat med tillhörande 
skötselplan för den fastighet som förvärvades 2012. 

Markplanerings- och exploateringsnämnden behandlade ärendet den 18 april 
2024. 

Kommunstyrelsen behandlade ärendet den 3 juni 2024. 

Beslutsunderlag 
Miljö- och stadsbyggnadsförvaltningens tjänsteskrivelse, 2024-03-05 
Förslag till beslut om bildande av naturreservatet Löreskogen i Örebro 
kommun, 2024-04-18 
Förslag till skötselplan för naturreservatet Löreskogen i Örebro kommun, 
2024-04-18 
Sammanställning och bemötande av inkomna remissvar för förslag till beslut 
om naturreservatet Löreskogen samt förslag till skötselplan för området, 2024-
03-05 
Beslut från Markplanerings- och exploateringsnämnden 2024-04-18, § 42a  
  



ÖREBRO Ärendelista  
 

  9 (27) 
 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige: 

1. Förslag till beslut om bildande av naturreservatet Löreskogen i Örebro 
kommun antas. 

2. Förslag till skötselplan för naturreservatet Löreskogen i Örebro kommun 
antas. 

 9 Bildande av kulturreservatet Kilsbergstorpet 
Hyttebacken i Örebro kommun 
Ärendenummer: Ks 869/2024 

Ärendebeskrivning 
Fastigheten Bocksboda 1:8 (även kallad Hyttebacken) i Kilsbergen har länge 
varit känd för sina naturvärden i de artrika slåtterängarna på fastigheten. 

Länsstyrelsen i Örebro län har pekat ut större delen av fastigheten som Natura 
2000 område. Örebro kommun har också uppmärksammat gårdens 
kulturvärden, bland annat i kommunens kulturmiljöinventering där den 
beskrivs som en särskilt värdefull kulturmiljö. Gården är unik i sitt slag som ett 
välbevarat gårdshemman i Kilsbergen där den omgivande marken har en  
hävd som kan spåras tillbaka till 1700-talet. 

År 2015 skänktes fastigheten till kommunen av den siste brukaren Evert 
Eriksson. Det gjordes då en överenskommelse om att kommunen skulle bilda 
ett reservat på fastigheten för att de höga natur- och kulturvärdena skulle 
kunna skyddas och förvaltas långsiktigt. Miljö- och stadsbyggnadsförvaltningen 
har tagit fram ett förslag till beslut om att bilda kulturreservat på fastigheten. 
Till beslutet hör också en skötselplan som beskriver hur marken på fastigheten 
ska skötas för att uppnå syftet med reservatet. Till beslutet hör också en vård- 
och underhållsplan som beskriver hur byggnaderna på fastigheten ska förvaltas 
för att bevara deras kulturmiljövärden. 

Eftersom Hyttebacken sträcker sig över gränsen mellan kommunerna Örebro 
och Nora pågår ett arbete hos Bergslagens Miljö- och byggförvaltning med att 
fatta ett beslut om reservat även i Nora kommun. Reservatet kommer dock att 
skötas av Örebro kommun, enligt särskild uppgörelse mellan kommunerna. 

Markplanerings- och exploateringsnämnden behandlade ärendet den 18 april 
2024. 

Kommunstyrelsen behandlade ärendet den 3 juni 2024. 

Beslutsunderlag 
Miljö- och stadsbyggnadsförvaltningens tjänsteskrivelse, 2024-02-13 
Förslag till beslut om bildande av kulturreservatet Kilsbergstorpet Hyttebacken 
i Örebro kommun, 2024-04-18 
Skötselplan för kulturreservatet Kilsbergstorpet Hyttebacken i Örebro 
kommun (med bifogad vård- och underhållsplan för byggnader, 2023), 2024-
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04-18 
Sammanställning och bemötande av inkomna remissvar för förslag till beslut 
om bildande av kulturreservatet Kilsbergstorpet Hyttebacken samt förslag till 
skötselplan för området, 2024-02-02 
Beslut från Markplanerings- och exploateringsnämnden 2024-04-18, § 42b 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige: 

1. Förslag till beslut om bildande av kulturreservatet Kilsbergstorpet 
Hyttebacken i Örebro kommun antas. 

2. Förslag till skötselplan för kulturreservatet Kilsbergstorpet Hyttebacken i 
Örebro kommun antas. 

 10 Svar på motion från Murad Artin (V) m.fl. om att införa 
en flexibel boendeform i kommunal regi 
Ärendenummer: Ks 666/2023 

Ärendebeskrivning 
Vänsterpartiet har lämnat in en motion där de påtalar att bostadsbristen i 
Sverige är påtaglig och att det skapar svårigheter för flera grupper i samhället. 

Motionen innehåller ett förslag om att utreda en form av flexibelt boende där 
äldre med visst omsorgsbehov, studenter och ensamsökande flyktingbarn kan 
beredas plats i samma boendemiljö. Motionen föreslår också att 
kommunfullmäktige ska ge i uppdrag att planlägga för ett flexibelt boende i 
kommunen. 

Kommunstyrelsen behandlade ärendet den 16 januari 2024. 

Kommunfullmäktige bordlade ärendet på sammanträdet den 23 januari, den 20 
mars, 24 april och den 14 maj 2024.  

Beslutsunderlag 
Motion från Murad Artin (V) m.fl. om att införa en flexibel boendeform i 
kommunal regi 
Svar på motion, 2023-11-02 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsens förslag till Kommunfullmäktige: 

- Motionen avslås. 

På Kommunstyrelsens sammanträde reserverade sig Martha Wicklund (V), 
Susanne Lindholm Henningsson (KD) och Karolina Wallström (L) mot 
beslutet till förmån för egna bifallsyrkanden. 
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 11 Svar på motion från Martha Wicklund (V) m.fl. om att 
bevara jordbruksmarken i Törsjö  
Ärendenummer: Ks 686/2023 

Ärendebeskrivning 
Vänsterpartiet har ställt en motion om att bevara jordbruksmarken i Törsjö. 
Motionen innehåller tre yrkanden: Det första handlar om att inte bygga 
Törsjöterminalen. Det andra handlar om att utreda expandering av terminal i 
en annan kommun. Det tredje handlar om att kartlägga extra skyddsvärd 
jordbruksmark i kommunen. 

Socialdemokraterna, Moderaterna och Centerpartiet (Kommunledningen) 
väljer att resonera kring samtliga tre förslagen som en helhet. 

Utifrån den utredning som kommunen låtit göra har kommunledningen 
övervägt olika möjligheter vilket resulterat i att Kommunfullmäktige antagit 
detaljplanen för terminalen i Törsjö i maj 2023 och inget nytt har framkommit 
efter det. Utöver att Örebros kommunledning inte har rådighet att utreda 
bebyggelse av terminal i annan kommun så saknar en sådan utredning syfte då 
frågan handlar om en önskad terminal vid Törsjö. Att kartlägga extra 
skyddsvärd jordbruksmark anser kommunledningen inte är angelägen 
kommunal verksamhet. 

Kommunstyrelsen behandlade ärendet den 16 januari 2024. 

Kommunfullmäktige bordlade ärendet den 23 januari, den 14 februari 2024, 
den 20 mars, 24 april och den 14 maj 2024. 

Beslutsunderlag 
Svar på motion från Vänsterpartiet om att bevara jordbruksmarken i Törsjö 
Svar på motion, 2023-10-27 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsens förslag till Kommunfullmäktige: 

- Motionen avslås. 

På Kommunstyrelsens sammanträde reserverade sig Martha Wicklund (V), 
Karolina Wallström (L) och Helena Ståhl (SD) mot beslutet till förmån för sina 
egna bifallsyrkanden. 

Markus Allard (ÖrP) reserverade sig mot beslutet till förmån för sitt eget 
bifallsyrkande till motionens tredje att-sats. 
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12 Svar på motion från Lea Strandberg (MP) om fritidsgård 
utifrån ungdomarnas behov 
Ärendenummer: Ks 1447/2023 

Ärendebeskrivning 
Miljöpartiet de gröna har genom Lea Strandberg (MP) lämnat in en motion 
med fyra yrkanden kopplat till verksamheten vid fritidsgården Fritte. Motionen 
innehåller fyra förslag till beslut: 

- Att Örebro kommun tillskjuter ekonomiska medel till fritidsgården FRITTE 
snarast för att säkerställa befintliga öppettider. 

- Att punkt ett i motionen prioriteras i utredningen och behandlas 
nästkommande fullmäktige. 

- Att Örebro kommun i samtal med berörda av verksamheten FRITTE, sätter 
sig tillsammans för att undersöka och säkerställa befintliga öppettider över tid. 

- Att döva och hörselskadade ungdomar garanteras en fritidsgård utifrån sina 
behov, och där de kan tala teckenspråk med personalen. 

Socialdemokraterna, Moderaterna och Centerpartiet (kommunledningen) delar 
Miljöpartiet de grönas bedömning att Fritte behöver stärkt finansiering för att 
fullt ut kunna fylla den funktion vi vill att den ska. Den teckenspråkiga 
fritidsgården Fritte drivs av föreningen Kulturhuset Scenit via avtal med 
Kultur- och fritidsnämnden. För att säkerställa god kvalité på verksamheten, 
möta den ökade efterfrågan och samtidigt säkerställa en god arbetsmiljö avser 
Kultur- och fritidsnämnden att öka verksamhetsbidraget med 600 tkr. Den 
ekonomiska förstärkningen leder bl.a. till att Fritte kan ha två heltidsanställda 
och att bemanningen blir minst tre personal per kväll. Det betyder också att 
man kan genomföra viss sommarverksamhet. Detta sammantaget med övriga 
åtgärder ger förutsättningar för Fritte att även fortsättningsvis vara en populär 
och viktig mötesplats för teckenspråkiga ungdomar där de utifrån jämlika 
villkor kan umgås och kommunicera på sitt förstaspråk. 

Kommunstyrelsen behandlade ärendet den 6 februari 2024. 

Kommunfullmäktige bordlade ärendet den den 14 februari 2024, den 20 mars, 
24 april och den 14 maj 2024. 

Beslutsunderlag 
Motion från Lea Strandberg (MP) om fritidsgård utifrån ungdomarnas behov 
Svar på motion, 2024-01-15 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsens förslag till Kommunfullmäktige: 

- Motionen anses tillgodosedd. 

På Kommunstyrelsens sammanträde reserverade sig Martha Wicklund (V) mot 
beslutet till förmån för eget bifallsyrkande till motionen. 
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Markus Allard (ÖrP) reserverade sig mot beslutet till förmån för eget 
bifallsyrkande till motionen. 

Helena Ståhl (SD) och Bo Ammer (SD) reserverade sig mot beslutet till 
förmån för Helena Ståhls (SD) bifallsyrkande till motionen. 

 13 Svar på motion från Carola Sunesson (SD) om 
utbildning i självförsvar och personlig säkerhet 
Ärendenummer: Ks 1673/2022 

Ärendebeskrivning 
Carola Sunesson (SD) har inkommit med en motion som anmäldes i 
Kommunfullmäktige den 12-13 december 2022, § 274.  

Carola Sunesson (SD) föreslår i sin motion att Örebro kommun ska etablera en 
självförsvarsutbildning och informera om och erbjuda utbildningen till extra 
utsatta personer och grupper, andra enskilda personer, företagare och 
verksamheter. Syftet är att hjälpa brottsoffer och stärka andra som utbildas, 
som ett komplement till andra insatser mot brottslighet. Motionären föreslår 
att kommunen ska undersöka om det finns en befintlig utbildning som 
kommunen kan erbjuda medborgare och undersöka möjligheterna till 
finansiering av en sådan utbildningssatsning, i första hand genom statligt stöd 
eller EU-stöd. Utbildningen ska om möjligt ges i samverkan mellan kommunen 
och utbildningsanordnare, Polisen och vaktbolag verksamma i Örebro.  

Bedömningen är att motionen ska avslås då det inte finns någon motsvarande 
utbildning inom kommunens verksamhet idag och kommunledningen har valt 
att fokusera på andra typer av åtgärder för trygghet och mot brottslighet. 

Kommunstyrelsen behandlade ärendet den 12 mars. 
 

Kommunfullmäktige bordlade ärendet den 20 mars, 24 april och den 14 maj 
2024. 

Beslutsunderlag 
Kommunledningsförvaltningens tjänsteskrivelse, 2024-01-30 
Carola Sunessons (SD) motion om utbildning i självförsvar och personlig 
säkerhet, 2022-11-23 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsens förslag till Kommunfullmäktige: 

- Motionen avslås. 

På Kommunstyrelsens sammanträde reserverade sig Helena Ståhl (SD) och Bo 
Ammer (SD) mot beslutet till förmån för Helena Ståhls (SD) yrkande. 

Markus Allard (ÖrP) reserverade sig mot beslutet till förmån för sitt eget 
yrkande. 
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 14 Svar på motion från David Larsson (SD) om hjärtstartare 
på kommunens äldreboenden 
Ärendenummer: Ks 1493/2021 

Ärendebeskrivning 
David Larsson (SD) har inkommit med en motion som anmäldes i 
Kommunfullmäktige den 14 december 2021, § 342. 

Motionen innehåller ett förslag om att införa hjärtstartare på Örebro kommuns 
vård- och omsorgsboenden genom att berörd förvaltning får i uppdrag att 
upprätta en tids- och genomförandeplan för när Örebro kommuns vård- och 
omsorgsboenden kan vara utrustade med hjärtstartare och utreda olika 
finansieringsalternativ för hur detta på effektivaste sätt kan genomföras. 

Bedömningen är att motionen är tillgodosedd då Vård- och omsorgsnämnden 
den 31 augusti 2023 beslutade att utrusta samtliga vård- och omsorgsboenden i 
kommunal regi med hjärtstartare. 

Kommunstyrelsen behandlade ärendet den 12 mars. 

Kommunfullmäktige bordlade ärendet den 20 mars, 24 april och den 14 maj 
2024. 

Beslutsunderlag 
Motion från David Larsson (SD) om hjärtstartare på kommunens 
äldreboenden, Ks 1493/2021 
Tjänsteskrivelse, 2023-09-01 
Särskilt yttrande från Helena Ståhl (SD), Kommunstyrelsen 2024-03-12 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsens förslag till Kommunfullmäktige: 

- Motionen är tillgodosedd. 

 15 Svar på motion från Johanna Reimfelt (L) om att öka 
det förebyggande arbetet genom en utökning av stödet 
till civilsamhället 
Ärendenummer: Ks 1675/2022 

Ärendebeskrivning 
Johanna Reimfelt (L) har inkommit med en motion som anmäldes i 
Kommunfullmäktige den 13 december 2022, § 274. 

Motionen innehåller ett förslag om att öka det förebyggande arbetet genom att 
kommunen utreder och utökar stödet till civilsamhället. Syftet med utökat stöd 
är att ge långsiktiga möjligheter för utökad verksamhet dagtid för hemlösa. 

Bedömningen är att motionen ska avslås då Örebro kommun redan arbetar 
med hemlöshetsproblematiken på olika sätt. Örebro kommun antog 2022 en 
strategi mot hemlöshet och sedan början av 2023 finns en samordnare tillsatt 
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för att arbeta med strategin. Inom ramen för denna struktur tas förslag till 
prioriteringar fram och vid behov fattas beslut i berörda politiska instanser. 
Kommunen bedriver i egen regi en del verksamhet för att möta och förebygga 
hemlöshet, och samarbetar med och stödjer också civilsamhället genom olika 
typer av samverkan. 

Kommunstyrelsen behandlade ärendet 12 mars. 

Kommunfullmäktige bordlade ärendet den 20 mars, 24 april och den 14 maj 
2024. 

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse, 2023-09-06 
Johanna Reimfelts (L) motion om att öka det förebyggande arbetet genom en 
utökning av stödet till civilsamhället, 2022-12-12 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsens förslag till Kommunfullmäktige: 

- Motionen avslås. 

På Kommunstyrelsens sammanträde reserverade sig Karolina Wallström (L), 
Helena Ståhl (SD), Bo Ammer (SD) Martha Wicklund (V), Anna Andersson 
(KD) och Markus Allard (ÖrP) mot beslutet till förmån för sina egna 
yrkanden. 

 16 Svar på motion från Lea Strandberg (MP) och Fredrik 
Persson (MP) om energiförsörjningsplan 
Ärendenummer: Ks 302/2023 

Ärendebeskrivning 
Lea Strandberg (MP) och Fredrik Persson (MP) har inkommit med en motion 
som anmäldes i Kommunfullmäktige den 24 januari 2023, § 32.  

Motionen innehåller förslag om att kommunen ska upprätta en ny 
energiförsörjningsplan som reglerar hur kommunen får tillgång till energi, 
vilken slags energi som kommunen ska använda och hur kommunen ska delta i 
omställningen till ett hållbart samhälle. Motionärerna föreslår vidare att planen 
ska utgå från att all el som kommunen förbrukar också tillverkas av 
kommunkoncernen så att kommunen blir oberoende av andra, att elen ska vara 
förnyelsebar och att planen ska innehålla åtgärder så att privatpersoner som 
bor i kommunen lättare kan tillverka sin egen energi.  

Bedömningen är att motionens första, andra och tredje förslag är tillgodosedda 
då dessa tillgodoses av mål i ÖSB och Vårt hållbara Örebro samt av den 
energistrategi för Örebro som ska tas fram. Bedömningen avseende motionens 
fjärde förslag är att det anses besvarat då förslaget kommer att övervägas vid 
framtagandet av energistrategin. 

Kommunstyrelsen behandlade ärendet den 7 maj 2024. 
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Kommunfullmäktige bordlade ärendet på sitt sammanträde den 14 maj 2024. 

Beslutsunderlag 
Kommunledningsförvaltningens tjänsteskrivelse, 2024-03-26 
Motion från Lea Strandberg (MP) och Fredrik Persson (MP) om 
energiförsörjningsplan, 2023-01-24 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige: 

1. Motionens första förslag är tillgodosett. 

2. Motionens andra förslag är tillgodosett. 

3. Motionens tredje förslag är tillgodosett. 

4. Motionens fjärde förslag är besvarat. 

På Kommunstyrelsens sammanträde reserverade sig Martha Wicklund (V) mot 
beslutet till förmån för eget bifallsyrkande till motionen i sin helhet. 

Helena Ståhl (SD) reserverade sig mot beslutet till förmån för eget 
avslagsyrkande till  beslutspunkterna 2 och 3. 

Markus Allard (ÖrP) reserverade sig mot beslutet till förmån för eget 
avslagsyrkande till motionen i sin helhet.  

 17 Svar på motion från Helena Ståhl (SD) om att optimera 
specialkosten i Örebro kommun 
Ärendenummer: Ks 703/2022 

Ärendebeskrivning 
Helena Ståhl (SD) har inkommit med en motion som anmäldes till 
Kommunfullmäktige den 27 april 2022, § 74. 

Motionen innehåller två förslag om att 

1. utreda möjligheterna för utökade välbalanserade kostalternativ som 
minimerar behovet av specialkost i syfte att minska kostnaderna för 
måltider i Örebro kommun, samt 

2. specialkost som produceras av enbart religiösa skäl inte ska bekostas av 
skattebetalarna. 

Förslaget är att motionen avslås. De nyligen politiskt antagna riktlinjerna samt 
det utbud som redan erbjuds i dag minimerar behovet av specialkost och att 
kostnaderna för specialkost som produceras av enbart religiösa skäl är ringa. 

Kommunstyrelsen behandlade ärendet den 7 maj 2024. 

Kommunfullmäktige bordlade ärendet på sitt sammanträde den 14 maj 2024. 
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Beslutsunderlag 
Kommunledningsförvaltningens tjänsteskrivelse, 2023-09-18 
Motion från Helena Ståhl (SD) om att optimera specialkosten i Örebro 
kommun, 2022-04-27 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige: 

- Motionen avslås. 

På Kommunstyrelsens sammanträde reserverade sig Helena Ståhl (SD) och 
Markus Allard (ÖrP) mot beslutet till förmån för bifallsyrkanden till motionen. 

 18 Svar på motion från Carola Sunesson (SD) om att bli 
bättre på att informera om återvandringsstödet 
Ärendenummer: Ks 1015/2023 

Ärendebeskrivning 
Carola Sunesson (SD), har inkommit med en motion som anmäldes i 
Kommunfullmäktige 2023-05-31 § 212. 

Motionen innehåller ett förslag om att uppdra åt Kommunstyrelsen att utforma 
en regelbunden informationsinsats till relevanta målgrupper om aktuella 
möjligheter till stöd för återvandring.  

Återvandring innebär att personer som är bosatta i Sverige frivilligt återvänder 
till sina tidigare hemländer eller till ett annat land. Inom nuvarande lagstiftning 
har Migrationsverket regeringens uppdrag att administrera stödinsatser för 
frivillig återvandring. I Migrationsverkets regleringsbrev för 2023 har 
regeringen gett myndigheten i uppdrag att genomföra informationsinsatser i 
syfte att öka kunskapen om befintliga stödinsatser för återvandring. 
Migrationsverket har genomfört utökade informationsinsatser under 2023. 

Kommunledningsförvaltningen menar att eftersom det inte ingår i befintlig 
lagstiftning och då det pågår en statlig utredning gällande ansvarsfördelning 
bör man invänta den statliga utredningens slutsatser innan kommunen tar på 
sig ett uppdrag som ligger på Migrationsverkets ansvar. 

Kommunledningsförvaltningens bedömning är att motionen ska avslås. 

Kommunstyrelsen behandlade ärendet den 7 maj 2024 och föreslås besluta. 

Kommunfullmäktige bordlade ärendet på sitt sammanträde den 14 maj 2024. 

Beslutsunderlag 
Motion från Carola Sunesson (SD), 2023-05-31 
Tjänsteskrivelse daterad 2024-02-20 
Regeringens Kommittédirektiv Översyn av incitamentsstrukturen för frivillig 
återvandring, 2023-10-26 
Regleringsbrev Migrationsverket 2023 
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Förslag till beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige: 

-Motionen avslås 

På Kommunstyrelsens sammanträde reserverade sig Helena Ståhl (SD) och 
Markus Allard (ÖrP) mot beslutet till förmån för bifallsyrkanden till motionen. 

 19 Svar på motion från Martha Wicklund (V) m.fl. om 
gratis frukost i grundskolan och gymnasiet 
Ärendenummer: Ks 685/2023 

Ärendebeskrivning 
Vänsterpartiet har i motionen gett kommunfullmäktige i uppdrag att införa 
skolfrukost till elever i grundskolor och gymnasieskolor. Dessutom vill 
Vänsterpartiet att den ska vara avgiftsfri. Att ha möjlighet till gratis frukost är i 
sig en utmärkt grundtanke. 

Kumla kommun har erbjudit frukost till elever under 20 års tid. Antalet 
frukostportioner som serverades 2022 till kommunens cirka 2300 
grundskoleelever var 10 437 till antalet. En portion kostade samma år 29,14 kr. 
Den sammanlagda kostnaden för Kumla kommun var cirka 304 000 kr. 

Kommunstyrelsen behandlade ärendet den 3 juni 2024. 

Beslutsunderlag 
Motion från Vänsterpartiet, 2023-03-29 
Svar på motion, 2024-04-29 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige: 

- Motionen avslås. 

På Kommunstyrelsens sammanträde reserverade sig Martha Wicklund (V) och 
Markus Allard (ÖrP) mot beslutet till förmån för respektive egna 
bifallsyrkanden till motionen. 

 20 Svar på motion från Martha Wicklund (V) m.fl. om att 
återinföra Örebronormen inom försörjningsstöd 
Ärendenummer: Ks 513/2023 

Ärendebeskrivning 
Vänsterpartiet har i februari 2023 lämnat in en motion till kommunfullmäktige 
med ett förslag om att Örebro kommun ska utreda en generell höjning av 
försörjningsstödet samt att den så kallade Örebronormen inom 
försörjningsstödet ska återinföras. 

Kommunstyrelsen behandlade ärendet den 3 juni 2024. 



ÖREBRO Ärendelista  
 

  19 (27) 
 

Beslutsunderlag 
Motion, 2023-04-03 
Svar på motion, 2024-04-29 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige: 

- Motionen avslås. 

På Kommunstyrelsens sammanträde reserverade sig Martha Wicklund (V) mot 
beslutet till förmån för eget bifallsyrkande till motionen. 

 21 Svar på motion från Martha Wicklund (V) m.fl. om att 
göra Örebro till en hbtqi-inkluderande kommun 
Ärendenummer: Ks 1132/2021 

Ärendebeskrivning 
Vänsterpartiet har lämnat in en motion om att göra Örebro kommun till en 
hbtqi-inkluderande kommun. Bakgrunden är att alla människor som lever och 
verkar i kommunen ska ha samma förutsättningar och mötas av respekt av 
såväl myndigheter som andra kommuninvånare. Vänsterpartiet lyfter att arbetet 
för ett mer inkluderande samhälle har lett till att hbtqi-personer fått bättre 
förutsättningar att få vara sig själva. Det har varit en lång process, men att 
utvecklingen ändå har gått i rätt riktning. 

Anledningen till att Vänsterpartiet lämnat in sin motion är att de menar att för 
ett antal år sedan vände samhällsutvecklingen och frågan om ett normbrytande 
och inkluderande samhälle var inte längre en politisk prioritering. Det ledde till 
att utvecklingen gick åt fel håll. 

Vänsterpartiet noterar att kommunen har haft en hbtq-handlingsplan och att 
det även i kommunens hållbarhetsprogram ”Vårt hållbara Örebro” tar upp att 
hbtq-personer ska känna sig trygga att vara sig själva att vara sig själva och 
känna sig inkluderande. 

Vänsterpartiet har i sin motion lagt ett antal konkreta förslag: 

• Örebro kommun gör en trygghetsundersökning bland örebroare med 
särskild inriktning mot hbtqi-personer. 

• Örebro bildar ett hbtqi-råd. 
• Hbtqi-diplomera kommunfullmäktiges ledamöter och ersättare. 
• Införa en rad hbtqi-inkluderande inslag i stadsmiljön. 
• Örebro kommun flaggar med regnbågsflaggan under Nerike Pride. 
• Säkerställa transkompetens i elevhälsan. 
• Minst en avdelning på något av kommunens vård- och omsorgsboenden 

har en tydlig hbtqi-profil med spetskompetens. 
• Säkerställa hbtqi-kompetens på stadsbiblioteket och även en tydlig 

representation i bibliotekets utbud. 
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• Säkerställa en struktur inom kommunens verksamheter som arbetar med 
våld i nära relation för att möjliggöra snabb hjälp och stöd för hbtqi-
personer. 

• Örebro kommun upprättar en remissinstans för hbtqi-frågor i olika 
kommunala beslut. 

• Uppföljningen och implementeringen av ”Handlingsplan för hbtq-arbete 
2017-2021” genomförs. 

Kommunledningen delar bilden av att mer behöver göras på det här området 
vilket också var anledningen till att kommunledningen i ÖSB 2024 lade ett 
uppdrag om att ta fram ett arbetssätt/färdplan för hur Örebro kommun ska 
arbeta planmässigt med konkreta insatser för att Örebro kommun ska bli en 
tryggare och säkrare plats att leva, bo, studera och arbeta i för hbtqi-personer. 

Tanken med uppdraget är att det ska tas fram arbetssätt som blir mer 
bestående än tidigare insatser varit. Exakt vilka åtgärder som kommer att bli 
resultatet av det här arbetet är än så länge för tidigt att säga. 

I den väldigt tidiga återrapport kommunledningen fått för det uppdraget 
framgår att det pågår dels en kartläggning av vilka insatser som finns och pågår, 
dels vad som behöver göras framåt. Som en del i detta kommer det att 
genomföras skräddarsydda utbildningar för förtroendevalda och chefer. Det 
kommer att genomföras workshops med syfte att identifiera prioriterade 
satsningar. I det ingår att följa upp handlingsplanen samt undersöka 
nulägesbilden. Örebro kommun har även beviljats statsbidrag för att bedriva 
utbildningsinsatser. Det är viktigt att säga att det även tidigare genomförts 
utbildningar och workshops för olika verksamheter, bland annat inom vård- 
och omsorg. 

Förslaget om att inrätta ett hbtqi-råd kommer från flera håll. Dock har vi 
nyligen gjort om den politiska organisationen, däribland även sett över vilka 
olika råd vi ska ha. Det är därför inte aktuellt att tillsätta ytterligare ett råd. 
Däremot så förs det diskussioner med RFSL om att kommunen kan använda 
dem som remissinstans för olika frågor som har bäring på hbtqi-personer och 
deras levnadsvillkor. Detta kan vara ett alternativ till att införa ett permanent 
råd. 

Flaggning i samband med Nerike Pride sker med regnbågsflaggan på 
flaggstängerna vid Nikolaikyrkan samt Storbron. 

Kommunstyrelsen behandlade ärendet den 3 juni 2024. 

Beslutsunderlag 
Motion, 2021-09-22 
Svar på motion 2024-04-29 
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Förslag till beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige: 

- Motionen anses besvarad. 

På Kommunstyrelsens sammanträde reserverade sig Martha Wicklund (V) mot 
beslutet till förmån för eget bifallsyrkande till motionen. 

Markus Allard (ÖrP) reserverade sig mot beslutet till förmån för eget 
avslagsyrkande på motionen. 

Helena Ståhl (SD) och Bo Ammer (SD) deltog inte i beslutet. 

 22 Svar på motion från Susanne Lindholm Henningsson 
(KD) om att ge fler möjlighet till daglig verksamhet på 
extern eller företagsansluten plats 
Ärendenummer: Ks 1013/2023 

Ärendebeskrivning 
Susanne Lindholm Henningsson (KD) har inkommit med en motion som 
anmäldes i Kommunfullmäktige den 31 maj 2023, § 212. 

Kommunstyrelsen har beslutat att överlämna motionen till 
Funktionsstödsnämnden för yttrande. 

Motionen innehåller ett förslag om att Örebro kommun i större utsträckning 
än idag på ett målmedvetet och strukturellt sätt ska förlägga Daglig verksamhet 
på både extern och företagsansluten plats med målet att var och en inom LSS 
som kan och vill får en lämplig plats. 

Motionens syfte bedöms vara uppfyllt då kommunen arbetar för att alla 
deltagare som kan och vill ska få en lämplig placering på extern plats eller i 
företagsansluten grupp. Kommunen har sedan motionen anmäldes startat nya 
företagsanslutna grupper, och har planer för uppstart av fler grupper under 
2024. Därför är förslaget att motionen anses tillgodosedd. 

Kommunstyrelsen behandlade ärendet den 3 juni 2024. 

Beslutsunderlag 
Motion från Susanne Lindholm Henningsson (KD), 2023-05-31 
Socialförvaltningens tjänsteskrivelse, 2024-03-07 
Beslut från Funktionstödsnämnden 2024-04-26, § 63 
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Förslag till beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige: 

- Motionen anses tillgodosedd. 

På Kommunstyrelsens sammanträde reserverade sig Susanne Lindholm 
Henningsson (KD) mot beslutet till förmån för eget bifallsyrkande till 
motionen. 

Martha Wicklund (V) reserverade sig mot beslutet till förmån eget 
avslagsyrkande på motionen. 

 23 Svar på motion från Helena Ståhl (SD) och David 
Larsson (SD) om att avveckla Örebro Parkering AB 
Ärendenummer: Ks 1130/2021 

Ärendebeskrivning 
Sverigedemokraterna har den 22 september 2021 lämnat in en motion med 
förslag om att förvaltningen ges i uppdrag att utreda hur en avyttring eller 
likvidering av parkeringsbolaget kan genomföras med största möjliga 
varsamhet med skattemedlen. 

Bakgrunden till ärendet är att kommunstyrelsen år 2016 gav förvaltningen i 
uppdrag att ta fram ägardirektiv för och förslag till finansiering av ett 
kommunalt parkeringsbolag. 

Diskussionerna om Örebro Parkering AB:s framtid har pågått under en tid och 
pågår fortfarande. Det pågår också omvärldsbevakning för att se om det finns 
andra kommuner som har framgångsrika parkeringsbolag. Som en del i den 
omvärldsbevakningen har bland annat Uppsala och Göteborg besökts för att 
se om deras upplägg skulle kunna ligga till grund för utformningen av Örebro 
Parkering AB.   

Flera olika spår finns med i diskussionerna kring Örebro Parkering AB. Den 
utredningen och de diskussionerna är i dagsläget inte avslutade. 

Kommunstyrelsen behandlade ärendet den 3 juni 2024. 

Beslutsunderlag 
Motion, 2021-09-22 
Svar på motion, 2024-05-13 
  



ÖREBRO Ärendelista  
 

  23 (27) 
 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige: 

- Anse motionen besvarad.  

På Kommunstyrelsens sammanträde reserverade sig Helena Ståhls (SD) och 
Bo Ammer (SD) mot beslutet till förmån för Helena Ståhls (SD) bifallsyrkande 
till motionen. 

Markus Allard (ÖrP) reserverade sig mot beslutet till förmån för eget 
bifallsyrkande till motionen. 

 24 Svar på motion från Carola Sunesson (SD) och Bo 
Ammer (SD) om att främja näringslivet 
Ärendenummer: Ks 512/2023 

Ärendebeskrivning 
Sverigedemokraterna har den 15 februari 2023 lämnat in en motion med 
förslag om att främja näringslivet. De har följande yrkanden: 

• Att ett tydligt näringslivsfrämjande uppdrag införs i samråd med extern 
rådgivare och att företagsanknutna aktiviteter skapas för stärkt 
kommunikation och information till företag. 

• Att det skapas en utökad strategi samt mål som följs upp och mäts, för att 
få till ett positivt näringslivsklimat. 

• Att handläggningen för företagaranknutna ärenden förkortas, ges en 
maximal tidsåtgång och att den avbyråkratiseras i största möjliga mån. 

• Hämmande av konkurrens från kommunens verksamheter byggs bort och 
att företag i samtliga fall ges likvärdiga möjligheter till etablering, köp av 
mark för verksamhet och inte åsidosätts till förmån för kommunala bolag. 

Örebro kommun har nyligen tagit fram ett reviderat näringslivsprogram. Det 
arbetet har letts av en parlamentariskt representativ arbetsgrupp där samtliga 
partier i kommunfullmäktige har bjudits in och de flesta har valt att aktivt delta 
i arbetet. 

Syftet med Näringslivsprogrammet är att sätta riktningen och den önskvärda 
utvecklingen för alla kommunens nämnder, förvaltningar och bolag inom 
koncernen vad gäller näringslivets förutsättningar för fortsatt tillväxt och 
hållbar utveckling. De goda förutsättningarna ska möjliggöra för företag att 
startas, drivas, utvecklas och etableras i Örebro kommun. 

Näringslivsprogrammet sträcker sig till och med år 2030. De fokusområden 
och mål som fastslås i programmet ska synliggöras i hela kommunkoncernen. 
För detta ansvarar Kommunstyrelsen med stöd av 
kommunledningsförvaltningen. Berörda styrelser, nämnder och förvaltningar 
ansvarar för att ta fram långsiktiga handlingsplaner för att möta programmets 
fokusområden och mål. 

Kommunstyrelsen, med stöd av kommunledningsförvaltningen ansvarar även 
för den övergripande uppföljningen av näringslivsprogrammet. Berörda 
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styrelser, nämnder och bolag ansvarar för uppföljning av den egna 
verksamheten i relation till näringslivsprogrammet, samt återrapporterar detta 
genom årsprocessen. 

Med detta sagt, en del av Sverigedemokraternas förslag finns med i någon form 
i näringslivsprogrammet, om än inte samtliga. Förslaget är därför att motionen 
anses besvarad. 

Kommunstyrelsen behandlade ärendet den 3 juni 2024. 

Beslutsunderlag 
Motion, 2024-02-15 
Svar på motion, 2024-05-13 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige: 

- Anse motionen besvarad. 

 25 Interpellation från Linn Josefsson (V) till Anna Ekström 
(C) om hur det går med solenergin 
Ärendenummer: Ks 449/2024 

Ärendebeskrivning 
Linn Josefsson (V) har inkommit med en interpellation till Anna Ekström (C) 
om hur det går med solenergin. 

Interpellationen anmäldes på Kommunfullmäktiges sammanträde den 14 
februari 2024. 

Interpellationen bordlades av Kommunfullmäktige den 20 mars, den 24 april 
2024 och den 14 maj 2024. 

Beslutsunderlag 
Interpellation från Linn Josefsson (V) 
Svar från Anna Ekström (S) 

 26 Interpellation från Helena Ståhl (SD) till Johan Kumlin 
(M) om schyssta parkeringspriser för kommunens personal 
Ärendenummer: Ks 636/2024 

Ärendebeskrivning 
Helena Ståhl (SD) har inkommit med en interpellation till Johan Kumlin (M) 
om schyssta parkeringspriser för kommunens personal 

Interpellationen anmäldes på Kommunfullmäktiges sammanträde den 20 mars 
2024. 

Interpellationen bordlades av Kommunfullmäktige den 20 mars, den 24 april 
2024 och den 14 maj 2024. 
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Beslutsunderlag 
Interpellation från Helena Ståhl (SD) 
Svar från Johan Kumlin (M) 

 27 Interpellation från Lea Strandberg (MP) till John 
Johansson (S) om målkonflikter 
Ärendenummer: Ks 637/2024 

Ärendebeskrivning 
Lea Strandberg (MP) har inkommit med en interpellation till John Johansson 
(S) om målkonflikter. 

Interpellationen anmäldes på Kommunfullmäktiges sammanträde den 20 mars 
2024. 

Interpellationen bordlades av Kommunfullmäktige den 20 mars, den 24 april 
2024 och den 14 maj 2024. 

Beslutsunderlag 
Interpellation från Lea Strandberg (MP) 
Svar från John Johansson (S) 

 28 Interpellation från Lea Strandberg (MP) till Kemal Hoso 
(S) om översiktsplanen och barnkonventionen 
Ärendenummer: Ks 638/2024 

Ärendebeskrivning 
Lea Strandberg (MP) har inkommit med en interpellation till Kemal Hoso (S) 
om översiktsplanen och barnkonventionen 

Interpellationen anmäldes på Kommunfullmäktiges sammanträde den 20 mars 
2024. 

Interpellationen bordlades av Kommunfullmäktige den 20 mars, den 24 april 
2024 och den 14 maj 2024. 

Beslutsunderlag 
Interpellation från Lea Strandberg (MP) 
Svar från Kemal Hoso (S) 

 29 Interpellation från Susanne Lindholm Henningsson (KD) 
till Jimmy Nordengren (C) om hur ser majoriteten på 
intraprenader 
Ärendenummer: Ks 639/2024 

Ärendebeskrivning 
Susanne Lindholm Henningsson (KD) har inkommit med en interpellation till 
Jimmy Nordengren (C) om hur ser majoriteten på intraprenader. 
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Interpellationen anmäldes på Kommunfullmäktiges sammanträde den 20 mars 
2024. 

Interpellationen bordlades av Kommunfullmäktige den 20 mars, den 24 april 
2024 och den 14 maj 2024. 

Beslutsunderlag 
Interpellation från Susanne Lindholm Henningsson (KD) 
Svar från Jimmy Nordengren (C) 

 30 Interpellation från Linn Josefsson (V) till Anna Ekström 
(C) om att informera om flygresors påverkan 
Ärendenummer: Ks 738/2024 

Ärendebeskrivning 
Linn Josefsson (V) har inkommit med en interpellation till Anna Ekström (C) 
om att informera om flygresors påverkan. 

Interpellationen anmäldes på Kommunfullmäktiges sammanträde den 20 mars 
2024. 

Interpellationen bordlades av Kommunfullmäktige den 20 mars, den 24 april 
2024 och den 14 maj 2024. 

Beslutsunderlag 
Interpellation från Linn Josefsson (V) 
Svar från Anna Ekström (C) (Tillkommer) 

 31 Interpellation från Martha Wicklund (V) till John 
Johansson (S) om när kommunens ska följa lagen 
Ärendenummer: Ks 789/2024 

Ärendebeskrivning 
Martha Wicklund (V) har inkommit med en interpellation till John Johansson 
(S) om när kommunens ska följa lagen. 

Interpellationen anmäldes på Kommunfullmäktiges sammanträde den 24 april 
2024. 

Interpellationen bordlades av Kommunfullmäktige den 14 maj 2024. 

Beslutsunderlag 
Interpellation från Martha Wicklund (V) 
Svar från John Johansson (S) 
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32 Interpellation från Susanne Lindholm Henningsson (KD) 
till John Johansson (S) hur långt ni har kommit med Inga 
utsatta områden 2027 
Ärendenummer: Ks 790/2024 

Ärendebeskrivning 
Susanne Lindholm Henningsson (KD) har inkommit med en interpellation till 
John Johansson (S) hur långt ni har kommit med Inga utsatta områden 2027. 

Interpellationen anmäldes på Kommunfullmäktiges sammanträde den 24 april 
2024. 

Interpellationen bordlades av Kommunfullmäktige den 14 maj 2024. 

Beslutsunderlag 
Interpellation från Susanne Lindholm Henningsson (KD) 
Svar från John Johansson (S) (handling tillkommer) 

 33 Interpellation från Karolina Wallström (L) till Sara 
Dicksen (M) om att öka målsättning i förskolan för allas vår 
framtid 
Ärendenummer: Ks 791/2024 

Ärendebeskrivning 
Karolina Wallström (L) har inkommit med en interpellation till Sara Dicksen 
(L) om att öka målsättning i förskolan för allas vår framtid. 

Interpellationen anmäldes på Kommunfullmäktiges sammanträde den 24 april 
2024. 

Interpellationen bordlades av Kommunfullmäktige den 14 maj 2024. 

Beslutsunderlag 
Interpellation från Karolina Wallström (L) 
Svar från Anna Sara Dicksen (M) 

 34 Anmälan av enkla frågor och interpellationer till 
kommande sammanträde 

 35 Anmälan av motioner 

 36 Anmälan av handlingar 

 37 Vissa val m.m. 
Ärendenummer: Ks 902/2024 
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